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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz az Országos Széchényi Könyvtár sorsa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Személyes megkeresések, a szakmában közkeletű vélekedések és sajtóhírek alapján keresem meg
Önt azt Országos Széchényi Könyvtár ügyében.

Hitelesnek  tekinthető  szóbeli  és  írásbeli  beszámolók  alapján  attól  lehet  tartani,  hogy  nemzeti
könyvtárunk működése, tevékenységének színvonala veszélyben van. Az OSZK értesülések szerint
700 millió forintos adósságállománnyal küzd, a kiemelt nemzeti intézmény dologi költségvetése az
elmúlt kilenc évben több mint 50 százalékkal csökkent. A könyvtár több fontos egysége, úgymint a
Kézirattár, a Régi Nyomtatványok Tára elérhetetlen az olvasók és a kutatók számára. Könyvtári
munkatársak szerint a szakmai fejlesztések nagyobb része, így a mindenki által szükségesnek tartott
digitalizálás is átgondolatlan módon folyik, és semmiféle koherens, szakmai koncepció véleményük
szerint  nem  látszik.  Az  Országos  Széchényi  Könyvtár  dolgozóinak  több  mint  egyharmada
minimálbérért teljesíti feladatát. Ezekről és más egyéb részletekről Miniszter úrnak diákok, kutatók,
egyetemi  oktatók  levelet  írtak.  Az  aláírók  között  számos  nemzetközileg  ismert  tudós  fejezi  ki
aggodalmát.

Mindezek alapján arra kérem Miniszter Urat, tájékoztasson:

- Mi várható ebben az évben és mit terveznek a következő költségvetésben az Országos Széchényi
Könyvtár körülményeinek javítása érdekében? 

- Kérem, írja meg, számíthatnak-e a dolgozók fizetésemelésre? 

-  Kérem,  válaszában  térjen  ki  arra,  hogy  pontosan  mekkora  jelenleg  az  Országos  Széchényi
Könyvtár adósságállománya, s ez az adósságállomány évenkénti bontásban, hogy alakult 2010-2019
között? 



- Növekszik-e az OSZK költségvetése 2020-tól kezdődően? 

- Változtak-e a tervek a nemzeti könyvtár elhelyezését illetően az erről szóló kormányhatározat
elfogadása óta, magyarán: marad-e az OSZK a jelenlegi helyén vagy más helyre költöztetik, esetleg
tervezik-e zöldmezős beruházásként egy új épület felépítését a nemzeti könyvtár számára?

Válaszát várva,

Budapest, 2019. április 11.

tisztelettel:

Dr. Hiller István

MSZP
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